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Svar på spørgsmål fra Heidi Bank (V) stillet den 30. august 2022.  

Spørgsmål nr. 313: 

”Vil ministeren oplyse, hvor mange personer, der vil få gavn af huslejereguleringsaft-

alen? Vil ministeren oplyse, hvor stor en andel disse udgør af den samlede befolk-

ning?” 

Svar: 

Som bekendt har regeringen endnu ikke fremsat et lovforslag, der udmønter Aftale om 

initiativer til modvirkning af store huslejestigninger indgået mellem regeringen, So-

cialistisk Folkeparti, Radikale Venstre og Enhedslisten den 26. august 2022, så neden-

stående svar er med forbehold for den endelige udformning af lovforslaget. 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Bolig- og Planstyrelsen, der oplyser følgende: 

”Aftalen vil bl.a. omfatte lejeboliger opført efter 1991 samt lejeboliger, der reguleres ef-

ter lejelovens § 19, stk. 2.  

Tabel 1 viser antallet af personer, der bor i private lejeboliger opført efter 1991 og før 

1992, samt deres respektive andele for hele befolkningen. Det fremgår af tabel 1, at be-

boere i lejeboliger opført efter 1991 udgør omkring 4 pct. af Danmarks samlede befolk-

ning. 

Tabel 1 

Antal personer i private lejeboliger d. 1. januar 2021. 

 

Opført 
før 1992 

Opført 
efter 1991 Hele Danmark 

Antal personer 836.177 229.487 5.805.381 

Andel af hele befolkningen 14 pct. 4 pct. 100 pct. 

Anm.: I tabellen indgår ikke specifikt § 19, stk. 2-lejemål, da der ikke findes særskilte oplysninger om beboere i 
disse boliger. Tabellen er afgrænset til egentlige boliger med eget køkken. 

Kilde: Danmarks Statistik og Bolig- og Planstyrelsens egne beregninger 

” 

 

Med venlig hilsen 
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